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Protokół nr 30-1/2017 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 11 stycznia 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 107 

 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:15. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji 
Rady Miasta Gdańska. 
 
Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 957. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk 958. 

3. Reforma oświaty – raport z przygotowań. 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji za 2016 rok. 

5. Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji na 2017 rok. 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 957. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 957 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r.  
 
Pani Izabela Kuś – Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem w zakresie działania Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w zakresie działania Komisji - OPINIA  Nr 30-1/157/1/2017.  
 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk 958. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 958 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 12 stycznia 2017 r.  
 
Pani Izabela Kuś – Z-ca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w zakresie działania Komisji - OPINIA  Nr 30-1/158/2/2017.  
 
 

PUNKT 3 
Reforma oświaty – raport z przygotowań. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dwa dni temu 
Prezydent Rzeczypospolitej Polski podpisał ustawę likwidującą gimnazja oraz 
przywracającą 5-letnie technika, 3-letnie szkoły branżowe i 4-letnie licea. 
Powiedziała, że aktywnie uczestniczy w rozmowach z Wydziałem Rozwoju 
Społecznego oraz szkołami. Wydział Rozwoju Społecznego z dyrektorem 
Grzegorzem Szczuką oraz jego zastępcą Grzegorzem Krygerem, a także 
Prezydentem Piotrem Kowalczukiem na czele, wykonuje dobrą i sumiennie 
wykonywaną pracę. Poinformowała, że co miesiąc na posiedzeniu Komisji Edukacji 
przedstawiany będzie raport z przygotowań do reformy oświaty. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji będąc pełnym uznania oraz pod 
dużym wrażeniem pracy Wydziału Rozwoju Społecznego dołączył się do zdania 
Przewodniczącej Komisji.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zaznaczyła kwestie sytuacji, które 
wymagają dalszych rozwiązań, natomiast przy tak dużych zmianach nie można 
powiedzieć, że w Gdańsku nie zostało nic wykonane. Zapewniła, że czuwa nad 
wprowadzanymi zmianami, ponieważ jest jeszcze kilka szkół, które wymagają 
opieki i wypracowania dobrych rozwiązań. Zapytała się czy ktoś z członków Komisji 
chciałby zabrać głos. 
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Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zaznaczył, że opozycja również 
podkreśla pracę Wydziału Rozwoju Społecznego, nie tylko w kwestii reformy. 
Poruszył fakt braku przedstawiciela z partii opozycyjnej w zespole pracującym nad 
zmianami. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że o spotkaniach 
dowiaduje się od dyrektorów, czy nauczycieli w szkołach i uczestniczy w nich bez 
oficjalnych zaproszeń Wydziału.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zaznaczył, że opozycja również 
podkreśla pracę Wydziału Rozwoju Społecznego, nie tylko w kwestii reformy. 
Poruszył fakt braku przedstawiciela z partii opozycyjnej w zespole pracującym nad 
zmianami. Radni opozycji również biorą udział w rozmowach z dyrektorami. 
Nadmienił, że merytoryczna praca rozpoczną się w momencie przedstawienia 
dokumentów, nad którymi będzie się pracować. Poinformował, że widzi błędy ale  
i dobre rozwiązania.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że w Gdańsku 
opozycja nie przeszkadza we wprowadzaniu zmian związanych z reformą oświaty, 
radni zasiadający w Komisji Edukacji posiadają dużą wiedzę i kompetencje.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, że należy wypracować 
najlepsze rozwiązania dla dzieci i nauczycieli. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział 
m.in. że w sierpniu został zaproponowany harmonogram prac związanych z reformą 
oświaty, który uwzględnia również Radnych Miasta Gdańska. Spotkania, o których 
wspomniała Przewodnicząca Komisji mają charakter roboczy. Zapewnił, że Wydział 
Rozwoju Społecznego zawsze służy pomocą i informacją dla wszystkich radnych. 
Stanowisko co do koncepcji reformy oświaty zostało przedstawione. Obiecano, że 
wprowadzanie zmian będzie wykonywane jak najlepiej z jak najmniejszymi 
stratami. Gdańsk jest jedynym miastem, które przyjęło taki sposób procedowania. 
Wydział Rozwoju Społecznego intensywnie pracuje nad tym, by wypracować jak 
najlepsze rozwiązania. Cały czas odbywają się rozmowy z placówkami. Prace 
dotyczyły Gimnazjum nr 12 i Szkoły Podstawowej nr 52, gdzie pojawił się niepokój 
dotyczący wprowadzenia grupy młodzieży z jednego budynku do drugiego. 
Podziękował za wsparcie radnym podczas spotkania z rodzicami. Dyrekcja zarówno 
jednej jak i drugiej szkoły musi zaopiniować kwestie przeniesienia uczniów oraz 
zaaranżowanie przestrzeni od 1 września 2017 r. czy też pozostawienie uczniów  
w Gimnazjum nr 12 z formalnym włączeniem do SP 52. Kolejna kwestia dotyczy 
Gimnazjum nr 26, gdzie powstała koncepcja powstania dwujęzycznej szkoły 
podstawowej nie obwodowej. Nie została ona rekomendowana, ponieważ nie 
spełniała przedstawionych celów, m.in. nie chroniła kadry.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że 
jednocześnie proszono o zapewnienie jak największej gwarancji zatrudnienia. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział 
m.in. że chodziło również o zapewnienie ciągłości kadry nauczającej dzieci. Po 
wspólnym przepracowaniu koncepcji z dyrekcją szkoły zadecydowano o połączeniu 
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szkoły ze Szkołą Podstawową nr 45. Założono, że w związku z ilością oddziałów 
będą się one znajdowały w oddzielnych budynkach oraz nie ma być zwiększana 
zmianowość w placówkach. Odbyło się spotkanie ze szkołami sąsiednimi. Pracuje 
się również nad wyróżnieniem poszczególnych szkół. Gimnazjum nr 12, które 
docelowo ma opuścić budynek, to planuje się wprowadzenie tam Ośrodka Promocji 
Zdrowia w związku z poszerzeniem ich kompetencji. Jest to również jedna  
z rekomendacji do lokalizacji Gdańskiego  Centrum Usług Wspólnych. W Gimnazjum 
nr 26 planuje się wprowadzenie ośrodka dla dzieci i młodzieży z autyzmem. 
Gimnazjum nr 20 – są dwa pomysły, tj. przeniesienie liceum z Osowy lub włączenie 
do XV Liceum Ogólnokształcącego. Co do budynku Gimnazjum nr 20 brak jest na 
dzień dzisiejszy pomysłu związanego z jego zagospodarowaniem. W przypadku 
ZKPiG nr 33 to dyrekcja złożyła prośbę o utworzenie klasy kolarskiej. Po analizie 
prawnej nie ma możliwości przekształcenia. W związku z brakiem infrastruktury 
wymagałoby to ogromnych nakładów. Odbyła się debata nt. tej koncepcji  
z udziałem klubów sportowych. Kolejna koncepcją było powstanie obwodowej 
szkoły podstawowej. W związku z zagęszczeniem szkół na Przymorzu powyższa 
koncepcja nie zostanie zrealizowana. Najlepszym rozwiązaniem byłoby stworzenie 
szkoły mistrzostwa sportowego z dyscyplinami sportowymi, których nie ma  
w Gdańsku.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji powiedział, że szkoła 
ma dobre opinie wśród klubów, które z nią współpracują. Zwrócił uwagę na to, że 
jeżeli zostanie podjęta decyzja o utworzeniu szkoły sportowej, to należy być 
świadomym, że ten budynek nie ma odpowiedniej bazy sportowej.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
ze podczas spotkania z dyrektorem szkoły rozmawiano o kwestii usytuowania szkoły 
w obecnym miejscu utrzymując zespół kadrowy, formułę i pomysł utworzenia 
nowego profilu szkoły przy innym zespole szkół.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o możliwość połączenia 
szkoły ze szkołami sportowymi przy ul. Subisława.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zaznaczył 
kwestie możliwości prawnych oraz tego czy byłoby możliwe połączenie w jednym 
zespole, szkół tego samego typu, prawdopodobnie nie ma takiej możliwości. 
Poinformował, że ma to być przekształcenie szkoły, a nie powstanie nowej. 
Natomiast przedstawiciele klubów sportowych deklarują, że nie korzystają z bazy 
szkolnej, tylko z obiektów zewnętrznych. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, że dla 
klubów sportowych dojazd do takich obiektów sportowych nie jest komfortową 
sytuacją.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała o koncepcję utworzenia klas 
sportowych dla uczniów niepełnosprawnych. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że nie ma takiej możliwości.  
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Pani Alina Molska – ZNP Oddział w Gdańsku zapytała o szkołę podstawową 
przyspasabiającą do pracy. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że w sieci szkół musi być zawarta szkoła podstawowa dla dorosłych. Natomiast  
w kwestii szkoły przy ul. Kołobrzeskiej zamierza się utrzymanie szkoły, aczkolwiek 
podnoszony jest argument dotyczący lokalizacji szkoły ze względu na bliskość 
obiektów sportowych. Poinformował, że pozostałe koncepcje wymagają omówienia 
z dyrektorem szkoły, a planowane spotkanie ma się obyć w dniu jutrzejszym  
z dyrektorem Grzegorzem Kryger oraz w piątek z prezydentem.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała czy pani dyrektor wie  
o ustaleniach? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że pani dyrektor wie, w rozmowie przyznała, że nie przeanalizowała możliwości 
prawnej koncepcji, natomiast nie rozmawiano o koncepcji dot. ZSO nr 8 oraz ZSO 
przy ul. Subisława. 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała czy jest plan na ewentualne 
zagospodarowanie budynku. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że nie ma planu, natomiast budynek ma przeznaczenie na cele społeczne. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
wypowiedział się w kwestii ZSO nr 2 na Osowej. Powiedział  m.in. że pozostaje 
Liceum nr 24 z założeniem, że będzie to liceum jednooddziałowe. Nie rezygnuje się 
z pomysłu przekształcenia Gimnazjum nr 33 w szkołę podstawową, która jest 
potrzebna.  
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku zapytała  
o postulat rodziców dotyczący 7 klas, by uczniowie pozostali w budynku 
gimnazjum. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że w powyższej kwestii dyrektor ZSO nr 2 ma się porozumieć  
z dyrektorem SP 81. Miasto stoi na stanowisku, by prowadzić nabór do szkoły 
podstawowej od klasy  0-1. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zaznaczył, że 
pilnuje się zmianowości oraz tego, by nie dokonywać sztucznego podziału. Tryb 
nakazowo-rozdzielczy nie jest stosowany ze względu na rodziców uczniów. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, ze jeżeli są będą deklaracje przeniesienia od września 7 klas będzie 
podział rejonu od klasy pierwszej. We wszystkich gimnazjach przekształcanych  
w szkoły podstawowe będzie prowadzony nabór do klas 0-1 z możliwością klas 7. 
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Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o LO na Osowej, czy będzie  
w ramach zespołu czy oddzielnie, a także o uzasadnienie trzymania  liceum 
jednooddziałowego. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że liceum jest w obecnej chwili jednooddziałowe, co oznacza jeden 
oddział na poziomie, a oddziałów będzie więcej. Trwa nabór do jednej klasy. 
Natomiast wygaszone gimnazjum będzie zajmowała szkoła podstawowa. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o przesłanki utrzymywania 
liceum ogólnokształcącego w  tamtym miejscu. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że przesłanki są społeczne, a o pozostawienie liceum wnioskowali mieszkańcy, rada 
dzielnicy, dyrekcja szkoły. 
 
Pani Alina Molska – Przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku potwierdziła, że 
wynika to z zapotrzebowania mieszkańców Dzielnicy Osowa.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował 
m.in. o sytuacji ZSO nr 6 składającego się z gimnazjum oraz liceum. Szkoła 
znajduje się na granicy Śródmieścia i Przeróbki. Miastu zależało m. in. na 
utrzymaniu powyższej placówki oświatowej. Budynek jest zabytkowy. Przy szkole 
tworzone jest centrum młodzieżowe sportów wodnych, co jest wyróżnieniem dla 
szkoły. Gimnazjum ma być włączone do liceum. Ma zostać rozbudowana koncepcja 
związana z centrum młodzieżowym, która została złożona. Szkoła ma się stać 
centrum dowodzenia w edukacji morskiej. Ponadto Miasto stara się również pomóc 
w naborze dzieci takim szkołom jak ZKPiG nr 5 przy ul. Małomiejskiej. Szkoła 
przeznaczona jest do kompleksowej termomodernizacji. Szkoła ma być również 
ukierunkowywana na profil środowiska i jego ochrony, tj. profil przyrodniczo-
środowiskowy. Zawarto porozumienie z jedną z firm na kwotę 100 tys. zł co roku, 
by przez 5 kolejnych lat inwestować w wyposażenie szkoły.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że 
promocja szkoły ma na celu rozładowanie również trasy Gdańsk Południe. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o Gimnazjum nr 1, Gimnazjum 
nr 2, Gimnazjum nr 25. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, że 
Gimnazjum nr 1 ma być włączone do liceum, nie ma przesłanek, by utworzyć szkołę 
podstawową obwodową. Poinformował, że w budynku mógłby powstać projekt pod 
roboczą nazwą Me and my city. Pomysł został zaczerpnięty ze Skandynawii  
i polegałby na stworzeniu obiektu edukacyjnego, do którego przyjeżdżałyby dzieci  
z całego Gdańska. Znajdowałaby się tam miniatury całego miasta, wraz ze 
wszystkimi instytucjami. Byłoby to miejsce nauki m.in. o samorządzie. Nie 
wymagałoby to przenoszenia liceum.  
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Radna Anna Wirska – członek Komisji poruszyła kwestie, że utworzenie szkoły 
podstawowej w Dzielnicy Strzyża spowodowałoby „podkradanie” uczniów ze szkół 
znajdujących się w niedalekim sąsiedztwie. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego potwierdził 
powyższe. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poparł poszukiwanie logicznych 
argumentów przy podejmowaniu decyzji o zmianach. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zaznaczył, że 
utworzenie projektu Me and my city podniosłoby prestiż dzielnicy. Ponadto dodał, 
że w systemie nie ma żadnego dziecka ze starego obwodu, które mogłoby 
uczęszczać do nowo otworzonej szkoły podstawowej.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, że należy brać uwagę na to, że 
szkoły zasilane są dziećmi z poza obwodu, a kolejna szkoła podstawowa mocno by 
to zburzyła. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zwrócił 
uwagę na to, że włączenie szkoły w inną gwarantuje w pewnym stopniu również 
zatrudnienie dla nauczycieli. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował o sytuacji Gimnazjum nr 2, ma ono zostać wygaszone i włączone do 
Szkoły Podstawowej nr 58. Koncepcja została przedyskutowana z dyrekcją szkoły. 
Dyrektorzy Szkoły Podstawowej nr 58, Szkoły Podstawowej nr 14, Gimnazjum nr 2 
oraz Gimnazjum nr 29, a także Szkoły Podstawowej 42 porozumieli się w kwestii 
korekty obwodów. W przyszłości do budynku Gimnazjum nr 2 można by było 
przenieść Gdańskie Centrum Usług Wspólnych oraz być może przedszkole lub 
przeniesienie z ul. Dyrekcyjnej Zespołu ds. Orzekania o niepełnosprawności.  
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku zapytała  
o kwestie Gimnazjum nr 10 i Szkoły Podstawowej nr 16. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że Gimnazjum nr 10 zostanie włączone do Szkoły Podstawowej  
nr 16, a rozmowy na ten temat przebiegały pomyślnie. Ponadto poinformował, że 
planuje się złożenie wniosku o zwołanie sesji Rady Miasta Gdańska w dniu 9 lutego 
br., która miałaby być poświęcona reformie edukacji. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował  
o spotkaniach z uczestnictwem Pomorskiego Kuratora Oświaty. Pierwsze uchwały 
dotyczyć będą projektu sieci szkół. 
 
Pani Alina Molska – Przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku zapytała o szkołę na 
Chełmie. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że plan dotyczy przekształcenia gimnazjum w szkołę podstawową  
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w ramach zespołu szkół z naborem klas 0-1 oraz naborem do klas 7 poza 
obwodowym.  
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku zapytała  
o Gimnazjum nr 19 oraz Szkoły Podstawowej nr 76. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że gimnazjum będzie włączone do SP 76. 
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku zapytała  
o kwestie etatów. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że dyrektorzy wypowiadali się w kwestii liczby zatrudnionych 
nauczycieli emerytów i osób przebywających na urlopach poratowania zdrowia. 
szacunki mogą się zmienić w każdej chwili. Poinformował, że przekazane będą 
ankiety do szkół, które mają dać odpowiedź m.in. na takie tematy jak potrzeby 
przekwalifikowania, przedłużenia umów, jakich dotyczy to przedmiotów. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał, czy przy przedstawianych 
zmianach rzeczywiście istnieje zagrożenie utraty 500 stanowisk pracy oraz czy 
będzie to kosztowało 25 mln zł. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że przedstawiane koszty są kosztami estymowanymi, ponieważ prace polegają na 
szacunku na podstawie projektu prawa, brak jest szczegółowych dokumentów. 
Potwierdził, że kwota 25 mln zł będzie potrzebna na wprowadzenie zmian. 
Zagrożenie ryzyka utraty pracy jest niezmienne. Prace nad zmianami mają na celu 
minimalizację tej sytuacji.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zaznaczył, 
że w każdej szkole sytuacja jest inna. 
 
Pani Halina Mężyk – Przedstawiciel ZNP w Gdańsku poinformowała, że jedna ze 
szkół wykonała symulację, która wykazała, że każdym przedmiocie jest 
zmniejszenie etatu, natomiast najgorsza sytuacja jest w bloku przyrodniczym i nie 
ma przedmiotu, w którym ilość godzin się zwiększa, a co za tym idzie zwiększa się 
ilość etatów. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji podsumowując dyskusję 
poinformowała, że przed nadzwyczajną sesją RMG w dniu 9 lutego odbędzie się 
również dodatkowe posiedzenie Komisji Edukacji. 
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego 
punktu w porządku posiedzenia.  
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PUNKT 4 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji za 2016 rok. 
 
Radna Żaneta Geryk - Przewodnicząca Komisji poinformowała, że sprawozdanie  
z działalności Komisji Edukacji zostało przekazane pocztą elektroniczną, po czym 
zapytała o uwagi do sprawozdania.  
 
Nie było uwag do sprawozdania.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji 
Edukacji Rady Miasta Gdańska za 2016 rok. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie  
4 głosami „za”. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska za 2016 rok 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia.  
 

 
PUNKT 5 

Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji na 2017 rok. 
 
Radna Żaneta Geryk - Przewodnicząca Komisji poinformowała, że plan pracy 
Komisji Edukacji na 2017 rok został przekazany pocztą elektroniczną. Plan pracy 
uwzględnia propozycje Wydziału Rozwoju Społecznego oraz Przewodniczącej 
Komisji. W związku z brakiem propozycji tematów ze strony członków Komisji 
zapytała o uwagi. 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, że ewentualne propozycje 
mogą zostać wprowadzone na bieżąco w ciągu roku. 
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” zapytała czy plan pracy 
uwzględnia temat Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych. 
 
Radna Żaneta Geryk - Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że  w czerwcu 
planuje się wspólne posiedzenie z Komisją Strategii i Budżetu w powyższej sprawie. 
 
Zdecydowano o wprowadzeniu do planu pracy posiedzenia Komisji Edukacji w dniu 
6 lutego br. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem planu pracy Komisji Edukacji Rady 
Miasta Gdańska na 2017 rok z uwzględnieniem dodatkowego posiedzenia. Plan 
pracy przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”. 
 
Plan pracy Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska na 2017 rok stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu.  
 
Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu w porządku posiedzenia.  
 
 



10 
 

PUNKT 6 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zwrócił uwagę na ciekawe rozwiązania 
jakie zostały przedstawione przez dyrektorów Wydziału Rozwoju Społecznego. 
podziękował za przepracowanie propozycji ze szkołami. Poinformował, że złoży 
interpelację z prośbą o przedstawienie koncepcji podziału ilości dzieci między licea 
a szkoły zawodowe. Ideą fix był podział 50/50, a proporcje zostaną zachwiane. 
Powiedział również, że reforma edukacji przyczynia się do uporządkowania sieci  
w Gdańsku. Są również kwestie pozytywnie przyjmowane przez szkoły. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami szkół zawodowych. 
omawiano kwestie nie zachwiania równowagi. Wskazano, że kierunkiem jest 
specjalizacja, nie powiela się zawodów w poszczególnych szkołach zawodowych. 
Oferta Gimnazjum nr 25 nie jest skierowana do tych samych adresatów. 
Zapewniono, że przy przekształceniach nie ma mowy o nowy liceum 
ogólnokształcącym w Gdańsku. Wygaszając liceum w Conradinum skupia się na tym, 
by była to szkoła zawodowa.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że 
utrzymuje się ilość oddziałów w liceach ogólnokształcących.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że na Gdańskiej Radzie Oświatowej zadeklarowano, że w przypadku 
podwójnego rocznika, licea mają ograniczać nabór.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poruszył kwestie ręcznego sterowania, 
a do dyrektorów liceów musi dotrzeć informacja dotycząca podwójnego rocznika. 
Poprosił o przygotowanie symulacji dotyczącej ilości dzieci w liceach 
ogólnokształcących zakładając 100% realizację pomysłów.   
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że ta liczba jest już podana w tabeli. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował  
o działaniach promujących szkolnictwo zawodowe. 
 
Nie było bieżących spraw oraz wolnych wniosków. Na tym posiedzenie zakończono. 
Godz. 18:30.   

 
Przewodnicząca  

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

 
dr Żaneta Geryk 

 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


